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Protokół Nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 5 listopada 2024 roku 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Szulc Igor – przewodniczący komisji 

2. Stefański Marcin – członek komisji 

3. Szwemin Dawid – członek komisji 

4. Wronecki Tomasz - zastępca przewodniczącego komisji 

Spoza komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kuberska Anna – Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Wochna Monika – starszy inspektor 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Analiza wykonania zadań inwestycyjnych, szczegółowych kosztów poniesionych dla inwestycji 

wykonanych za II półrocze 2023 roku i I półrocze 2024 roku. 

3. Analiza wniosków budżetowych złożonych do budżetu na 2024 rok. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie. 

Ad 1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Igor Szulc o godz. 10:00 otworzył 

posiedzenie komisji. Następnie powitał członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad 2. Analiza wykonania zadań inwestycyjnych, szczegółowych kosztów poniesionych dla 

inwestycji wykonanych za II półrocze 2023 roku i I półrocze 2024 roku. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że w II półroczu 2023 

roku zrealizowano następujące inwestycje: 

- zadanie pn. „Cyfrowa Gmina” 

Plan  46 600,83 zł 

Wykonanie 46 543,50 zł 

- zadanie pn. Zakup wyposażenia i sprzętu ratownictwa dla Ochotniczych Straży Pożarnych (system 

selektywnego powiadamiania, drabina pożarnicza, rozpieracz kolumnowy) 

Plan  42 190,00 zł 
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Wykonanie 42 190,00 zł 

- zadanie pn. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Dąbrowa Biskupia - uzupełnienie 

Plan  100 000,00 zł 

Wykonanie 4 704,29 zł 

- zadanie pn. Modernizacja dróg gminnych (wewnętrznych) w Przybysławiu, gmina Dąbrowa Biskupia 

Plan   375 000,00 zł 

Wykonanie 370 009,03 zł 

- zadanie pn. Budowa instalacji fotowoltaicznej na budynku Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Plan   255 000,00 zł 

Wykonanie 220 661,93 zł 

- zadanie pn. Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Ośniszczewku wraz z wyposażeniem 

Plan  2 405 000,00 zł 

Wykonanie 2 402 407,63 zł 

- zadanie pn. Dostosowanie budynku Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu na potrzeby 

osób niepełnosprawnych (dokumentacja)  

Plan  19 680,00 zł 

Wykonanie 19 680,00 zł 

- zadanie pn. Modernizacja wraz z wyposażeniem Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Dąbrowie Biskupiej 

Plan   4 815 000,00 zł 

Wykonanie 4 814 052,32 zł 

- zadanie pn. Przebudowa placu zabaw w miejscowości Chróstowo, Dąbrowa Biskupia, Mleczkowo, 

Radojewice, Przybysław 

Plan   158 355,78 zł 

Wykonanie 152 384,70 zł 

- zadanie pn. Budowa czterech świetlic wiejskich w gminie Dąbrowa Biskupia 

Plan  205 400,00 zł 

Wykonanie 205 373,73 zł 

- zadanie pn. Przebudowa Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej wraz z wyposażeniem 

(dokumentacja) 

Plan  62 000,00 zł 

Wykonanie 61 449,96 zł 

- zadanie pn. Dotacje na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków zgodnie z art. 

403 ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. Prawo ochrony środowiska dla podmiotów niezaliczonych 

do sektora finansów publicznych 
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Plan  2 000,00 zł 

Wykonanie 2 000,00 zł 

- zadanie pn. Dotacja celowa na dofinansowanie zakupu ciężkiego sprzętu hydraulicznego dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Modliborzycach 

Plan  34 000,00 zł 

Wykonanie 26 453,30 zł 

Natomiast wydatki majątkowe w I półroczu 2024 roku, zrealizowano na kwotę 2 026 717,77 zł, 

w tym: 

- zakup pompy głębinowej na Stację Uzdatniania Wody w Parchaniu 12 176,70 zł 

- zakupiono samochód Peugeot Partner 12 300,00 zł 

- Rozbudowa  kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Dąbrowa Biskupia – uzupełnienie 

1 305,82 zł 

- Dotacje na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków zgodnie z art. 403 

ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. Prawo ochrony środowiska  dla podmiotów 

niezaliczonych do sektora finansów publicznych – 2 000,00 zł 

- Wykonano badania laboratoryjne 4 428,00 zł i program funkcjonalno-użytkowy 43 050,00 zł 

na zadanie Przebudowa dróg w gminie Dąbrowa Biskupia, w tym: 1) Przebudowa drogi gminnej 

w Chróstowie, gm. Dąbrowa Biskupia 2) Przebudowa drogi gminnej nr 150607C w miejscowości 

Nowy Dwór oraz  Przebudowa drogi gminnej Mleczkowo-Wilkostowo gm. Dąbrowa Biskupia, 

w tym: 1) Przebudowa drogi gminnej nr 150604C Mleczkowo-Wilkostowo 2) Przebudowa drogi 

gminnej w miejscowości Zagajewice gm. Dąbrowa Biskupia 

- Budowa czterech świetlic wiejskich w gminie Dąbrowa Biskupia wykonanie 1 951 457,25 zł, 

w tym: za czasowe zajęcie nieruchomości 512,25 zł, czasowe organizacje ruchu – 9 225,00 zł, 

opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym 288,00 zł, wykonanie zadania 

1 941 432,00 zł  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Radny Marcin Stefański – zadał pytanie, czy środki niewykorzystane z rozbudowy kanalizacji 

sanitarnej na terenie gminy Dąbrowa Biskupia przeszły na kolejny rok? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że te środki planowane są każdego roku, ponieważ chodzi 

tu o przyłącza do kanalizacji nowo powstałych budynków.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, czy jest szansa jeszcze w tym roku na naprawę urządzeń 

na placu zabaw w Bąkowie, ponieważ większość z nich jest wyłączonych z użytkowania? 

Stwierdził, że ich sołectwu nie starczy środków na wszystkie naprawy z funduszu sołeckiego, 

ponieważ mają również inne zadania. Dodał, że niektóre sołectwa miały zrobione place zabaw, 

więc nie muszą się o to martwić.  

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że wszystko zależy od kwoty ile wyniosła by ta naprawa.  
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Radny Tomasz Wronecki – dodał, że w tych 5 wsiach nie były zrobione całe place zabaw, 

ponieważ w Mleczkowie wstawiono tylko 2 nowe urządzenia, a pozostałe nadal są do naprawy.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, to co takiego było zrobione, że to zadanie kosztowało 

152 384,70 zł. Dodał, że w Bąkowie kupiono siedzisko za 900 zł, a tu wydano taką kwotę. Zadał 

również pytanie, czy nie byłoby taniej zakupić urządzenia, a montaż wykonali by pracownicy 

brygady komunalnej? 

Radna Renata Gawrysiak – odpowiedziała, że miała ten temat na swojej komisji i otrzymała 

informację, że wymogiem otrzymania środków zewnętrznych na ten cel było jeszcze 

zamontowanie koszy na śmieci do segregacji oraz stojaków dla rowerów. Dodała, że pewnie nie 

byłoby gwarancji, gdyby nie zamontowała tego firma, poza tym środki były z projektu.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła fakturę za realizację zadania.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, dlaczego przy każdej pozycji doliczony jest osobno koszt 

dostawy i co to są za kosze na śmieci, że kosztują z dostawą i montażem aż 6 765,00 zł? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że ona tym się nie zajmowała, a pracownika który mógłby 

odpowiedzieć na to pytanie nie ma dzisiaj w pracy.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że nie powinno być takiej sytuacji, że jest komisja i nie 

ma pracownika, do którego byłyby ewentualne pytania. 

Radny Tomasz Wronecki – dodał, że nie może tak być, że za kosz na śmieci wydaje się ponad 

6 000,00 zł , a na bujawkę 12 000 zł.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad 3. Analiza wniosków budżetowych złożonych do budżetu na 2024 rok. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższy temat.  

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja: 

Radny Igor Szulc – zadał pytanie, czy wnioski bez oszacowania kosztów będą brane pod uwagę? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że niektóre tak, ponieważ pewne pozycje są corocznie 

planowane.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, czy Starostwo Powiatowe, to wnioskuje o środki na 

przewozy NK? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że tak, ponieważ głównym organizatorów tych 

przewozów jest Starostwo Powiatowe, a gmina dopłaca do każdego wozokilometra. W tym 

roku również wystąpiono do gminy z zapytaniem, czy nadal chcemy wejść w ten projekt.  

Radny Igor Szulc – zadał pytanie odnośnie wniosku Komisji Oświaty, Zdrowia i Sportu, czy 

wnioski dotyczące szkół nie powinny być ujęte w budżecie danej szkoły, zamiast w budżecie 

gminnym? 
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Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że tak powinno być. Jednak niektórzy Dyrektorzy Szkół 

wnioskowali o pewne rzeczy i m.in. na remonty, naprawy itp. wynikające z kontroli będą 

musieli otrzymać środki. Dodała, że jeśli chodzi o remonty łazienek to prawdopodobnie gmina 

wystąpi w projekcie z KPO.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, czy droga w Konarach była szacowana i dlatego jest ten 

koszt 1 000 000,00 zł podany przez wnioskodawców? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że nie ma żadnego kosztorysu i kwota była 

prawdopodobnie wpisana orientacyjna. 

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, czy nie można wykonać lampy w Chlewiskach podczas 

obecnej modernizacji? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że podczas modernizacji mają być zakładane nowe lampy, 

jednak trudno jest jej powiedzieć w których miejscach.  

Radny Marcin Stefański – zadał pytanie, czy już wiadomo, które wnioski będą ujęte w budżecie 

na 2025 rok?  

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że jeszcze w 100 % projekt budżetu nie jest jeszcze 

zrobiony, jednak niektóre wnioski zbiegają się z corocznym budżetem, niektóre są ujęte np. 

projekt na drogę w Konarach, czy na drogę w Zagajewiczkach. Niektóre rzeczy są już zrobione 

w obecnym roku. Natomiast wnioski dotyczące postawienia znaków będą oceniane na bieżąco, 

ponieważ należy sprawdzić, czy w danym miejscu można postawić znak i czy nie będzie 

wymagana zmiana organizacji ruchu. Zakup kamienia i gruzu jest zaplanowany zarówno 

z funduszu sołeckiego oraz coś jest zaplanowane więcej w miarę możliwości finansowych. Jeśli 

chodzi o OSP, to mają swój budżet ze środków gminnych i tam muszą planować swoje zakupy, 

natomiast szkolenia strażaków, to wiadomo, że muszą się odbyć.  

Radny Dawid Szwemin – zadał pytanie, dlaczego jedna parafia wnioskuje o 2 000,00 zł, a druga 

o 4 000,00 zł na wywóz odpadów? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że mają do tego prawo, jednak z gminy zawsze jest 

dawana równa dotacja po 2 000,00 zł. Dodała, że obecnie takie wnioski złożyły tylko dwie 

parafie.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad. 4. Sprawy bieżące. 

Radny Igor Szulc – poinformował, że dzisiejszego dnia będzie złożony wniosek od większości 

Przewodniczących Stałych Komisji do Przewodniczącego Rady Gminy o podwyżkę diet radnych. 

Zadał również pytanie, w jaki sposób zostanie to ujęte w budżecie? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że obecnie ma już prawie skończony projekt budżetu 

i może to zostać wprowadzone autopoprawką w grudniu z uwagi na kwotę zmiany.  

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, dlaczego nie ma dzisiaj pracowników w pracy, skoro 

są do nich pytania na komisji? 
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Pani Marzena Gustaw – odpowiedziała, że jest to sytuacja losowa z powodu choroby.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że powinny być zastępstwa w urzędzie.  

Pani Marzena Gustaw – odpowiedziała, że zastępstwa są, jednak jeśli obie te osoby się 

rozchorują, to nie ma kolejnego zastępstwa.   

Radny Marek Świerkowski –  stwierdził, że powinno być więcej zastępstw.  

Pani Marzena Gustaw – odpowiedziała, że jest to niemożliwe. Poprosiła o zadanie pytań, na 

które zostaną udzielone odpowiedzi w późniejszym terminie.  

Komisja po dyskusji sformułowała następujący wniosek: 

Przekazanie wszystkim radnym szczegółowych kosztów realizacji zadania pn. Przebudowa placu 

zabaw w miejscowości Chróstowo, Dąbrowa Biskupia, Mleczkowo, Radojewice, Przybysław oraz 

przedyskutowanie tego tematu na najbliższym wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad 5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji , radny Igor Szulc 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 5 listopada 2024 r., godz. 11.30. 

Protokołowała:       Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna      Igor Szulc 


